

## Acyclovir

【TZOV】眼用 Devirus® Oph. Ointment 3% 4.5g/Tube      *ATC Code : S01AD03*

中文名：力克眼用軟膏 «溫士頓»

適應症：單純疱疹性角膜炎。

藥理分類：Antiviral Agent, Ophthalmic.

用法用量：**Administration:**

For topical ophthalmic use only; avoid touching tip of applicator to eye(s) or other surfaces. After application close the eye(s) for 1 to 2 minutes; excess ointment may be wiped away.

### **Dosage regimen:**

The dosage for all age groups is the same.

A 10 mm ribbon of the ointment should be placed inside the lower conjunctival sac 5 times a day at 4 hours intervals; continue for at least 3 days after healing.

不良反應：可能會引起眼睛短暫性的輕微刺痛、癢、灼熱感。

注意事項：打開一個月後之本品必須丟棄。

懷 孕 期： 1.動物試驗未發現胎兒毒性或畸形。尚無足夠之人體安全資料。  
2.唯有效益高於可能風險時才使用。

授 乳 期： 1.目前有限的數據顯示，口服本藥會由乳汁分泌出來，眼用則未知。  
2. therapy should consider the risk of infant exposure, the benefits of breastfeeding to the infant, and benefits of treatment to the mother.  
3.Systemic use of acyclovir is considered compatible with breastfeeding (WHO 2002).

儲 存： 25 °C 以下儲存。經開瓶一個月後之本品必須丟棄。

\*\*全民健保藥品給付規定—acyclovir 眼用製劑：

限下列病例使用

- 1、帶狀疱疹或單純性疱疹侵犯三叉神經第一分枝 V1 皮節，可能危及眼角膜者。
- 2、帶狀疱疹或單純性疱疹所引起之角膜炎或角膜潰瘍者。
- 3、急性視網膜壞死症(acute retina necrosis)。
- 4、本品不宜與口服、外用或注射製劑合並使用。